
 
Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 10/2021 
 

2021-10-21 

Protokoll 10/2021 

fört vid Södermalms stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 21 oktober 2021 kl. 17:30-18:25, 
https://live.mediaflow.com/56CE03NO8Y 
 

Ledamöter Christoffer Järkeborn (M) Ordförande 
Anders Göransson (S) Vice ordförande 
Mikael Igelström (M) 
Anne-Lie Elfvén (L) 
Lars Rottem Krangnes (C) 
Magnus Nilsson (S) 
Britten Lagerkvist Tranströmer (S) 
Charlotte Lilja Pittuco (V) 
Birgitta Sevefjord (V) 
Christina Wallmark (SD) 
Anders Karlsson (M) 
Roslana Cederhage (M) ersätter Harald Eriksson (M) 
Anneli Önneby (MP) ersätter Magnus Palm (MP) 

  
Ersättare Britt Haselwanter (M) 

Johan Lisspers (L) 
Frida Bondesson (KD) 
Anna-Karin Lindahl (S) 
Cassandra Solback (S) 
Elis Wibacke (V) 
Frida Nehrfors Hultén (V) 
Ulf Wester (SD) 
Antonia Simon (FI) 

  
Övriga närvarande Martha Anderstedt Nämndsekreterare 

Cecilia Bross (Lärarförbundet) Personalföreträdare 
Ann-Christine Jenvén Stadsdelsdirektör 
Jonathan Storm Ersättare nämndsekreterare 

  
Justerare Anders Göransson 
  
Datum för justering  
  
Paragraf §14 
  
Sekreterare Jonathan Storm 

 
  



Södermalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 10/2021 
 

2021-10-21 

 

§ 14 
Medborgarförslag gällande att öka tryggheten genom att 
skapa ett trädgårdscafé eller liknande i parken vid Bofills 
båge  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2021/530 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 
 
Stadsdelsnämnden överlämnar den del av medborgarförslaget som 
innebär att tegelhuset i Fatbursparken omvandlas till ett 
trädgårdscafé till fastighetsnämnden för vidare hantering. 

Särskilt uttalande 
Anders Göransson, Britten Lagerkvist Tranströmer och Magnus 
Nilsson, samtliga S, samt Birgitta Sevefjord (V) och Charlotte Lilja 
Pittuco (V) lämnar ett särskilt uttalande från Socialdemokraterna 
och Vänsterpartiet (bilaga). 

Ersättaryttrande 
Antonia Simon (Fi), Cassandra Solback (S), Anna-Karin Lindahl 
(S), Elis Wibacke (V) och Frida Nehrfors Hultén (V) ställer sig 
bakom det särskilda uttalandet från Socialdemokraterna och 
Vänsterpartiet. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
att öka tryggheten genom att skapa ett trädgårdscafé eller liknande i 
parken vid Bofills båge. I förslaget beskrivs att det vore trevligt om 
en glasskiosk, foodtruck eller en blomsterhandel kan tillföras 
parken och som även kan bidra till ökad trygghet. Enligt 
förslagsställaren skulle det dessutom vara trevligt om det gamla 
tegelhuset i parken kan omvandlas till ett trädgårdscafé. 
 
Stadsdelsförvaltningen anser att medborgarförslaget är positivt då 
det innebär att Fatbursparken aktiveras med nya verksamheter. Vad 
gäller förslaget att tillföra parken en glasskiosk, foodtruck eller en 
blomsterhandel, finns det en yta norr om det genomgående stråket 
mellan Medborgarplatsen och Södra station som är tänkt att 
inrymma ett café eller en liknande verksamhet. Under innevarande 
år, 2021, har en säsongskiosk varit placerad på den aktuella ytan. 
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Beträffande den del av förslaget som innebär att tegelhuset i den 
nordöstra delen av Fatbursparken omvandlas till ett trädgårdscafé är 
det ett förslag som ligger utanför stadsdelsnämndens 
ansvarsområde. Byggnaden ansvaras av fastighetsnämnden och hyrs 
för närvarande ut till en förening. Enligt fastighetskontoret finns det 
i dagsläget inte några planer på att ändra användningen av 
tegelhuset. Förvaltningen håller med förslagsställaren att en 
eventuell caféverksamhet i byggnaden skulle tillföra värden till 
parken. 
 
Med anledning av beskrivningen ovan gällande tegelhuset, föreslår 
förvaltningen att nämnden överför den del av medborgarförslaget 
som innebär att byggnaden omvandlas till ett trädgårdscafé till 
fastighetsnämnden för vidare hantering. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/530-3 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag 
gällande att öka tryggheten genom att skapa ett trädgårdscafé 
eller liknande i parken vid Bofills båge 

 553276 SÖD 2021_530 Medborgarförslag 
 554982 SÖD 2021_530 bilaga 2 

 



§ 14 Särskilt uttalande – S, V och Fi 
 

2021-10-21 
Ärende 14 
Medborgarförslag gällande att 
öka tryggheten genom att skapa 
ett trädgårdscafé eller liknande i 
parken vid Bofills båge 
 
Anders Göransson m.fl. S 
Charlotte Lilja Pittuco m.fl. V 
Antonia Simon Fi 

     
Särskilt uttalande  
 
Vi instämmer med medborgarförslaget att Bofills Båge är en plats med stor 
potential. Med det lugna läget, fritt från biltrafik och anknytningar åt många håll 
skulle det kunna bli en plats människor söker sig till, mer än bara passerar. Ett 
trädgårdscafé eller liknande verksamhet med sittplatser skulle kunna få denna 
plats att leva upp och förbättra trivsel.  
 
Vi förstår från förvaltningens svar att just det föreslagna så kallade Tegelhuset 
sorterar under fastighetsförvaltningens ansvar, att ett arbete pågår med att 
förbättra parken och att fler funktioner som lekplatser ska tillföras. Vi ser gärna att 
man i det arbetet också kan ha detta medborgarförslag i åtanke. Vi ser hellre att 
platser i staden levandegörs med aktiviteter av olika slag som gör att människor 
rör sig naturligt i ett område. Det är i sig en trygghetsskapande åtgärd. 
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